
Zpráva výcvikáře, shrnutí 2020 a 2021 

Rok 2020 nás i v kynologii zasáhla doba Covidu, kdy se sportovní i zkouškové akce staly omezující. 

V roce 2020 se po mírném zrušení omezení podařilo zorganizovat v červnu Soustředění kníračů pro 

všechny varianty v Bochovicích. Kapacitně bylo ihned naplněno, doplněno zkouškami z výkonu a 

nedělní bonitací VK.  Děkuji všem instruktorům, figurantům, kteří se na této akci podíleli s plným 

nasazením 

Uvolněním termínu MR ČKNO využila KK v Ostravě a obratem v tomto termínu zorganizovala závod 

CACT, jedním z figurantů byl i Předseda KCHK Pavel Soukop a nejlepší VK, fenka Alex , od Jirky Pavlíka 

převzala pohár za nejlepšího VK akce. Zde bylo zastoupení celkem   6 VK.  

V prvním víkendu v září se konalo MR a Speciální závod kníračů v Liblíně, pod organizací p Vodrážkové 

Petry a pobočky Praha východ KCHK. Mistrem KCHK sv IGP 3 se stal Ing Lukáš Slowioczek 

s matadorem mezi VK Frenklinem ze Slunečné verandy. Mistrovství bylo velmi hezky obsazené všemi 

variantami kníračů, a to jak SK , tak MK. V sobotu v podvečer proběhlo setkání výcvikářů a příznivců 

výcviku. 

MS jsme museli tento rok oželet, tak jako i jiná pracovní plemena. Využili jsme akce CACIT Všestary, 

KCHK podpořilo úhradou startovného těm, kteří by splnili podmínky na MS 2020 a velcí knírači měli 

hezké zastoupení jak v kategorii IGP 3,tak IGP 1. paní Jarka Sobotková se ujala pozice team leadra 

velmi pečlivě, byla po celou dobu k dispozici a podpoře a zajistila moc hezké věcné ceny a krmiva 

Calibra, kokardy v trikolorách a Giom poskytla závodníkům, kteří i startovali pod KCHK týmová trika 

s logy . 

Rok 2021 

Se nám tak říkajíc vše uvolnilo, možností bylo více a tak nadšení psovodi věnující se výcvikové činnosti 

využívali akcí co se dalo. 

VZ byly zrušeny, ty ještě Covid omezení zasála. Tahle nevýhoda se ale obrátila ve výhodu 

v Mistrovství ČKS v IGP 3. bez účasti na VZ se dalo nominovat na MR a toho využili všichni. Na MR ČKS 

startoval 5 VK, nejlepšího výsledku dosáhla paní Hana Solarová s fenkou Czahik. 

Knírači byli vidět i na závodech CACT a to jak v Trnové, tak tradičně i v Ostravě a v Šenově 

Na přelomu srpna jsme byli pozváni na schůzku do Cvikova p Dietmarem Kecem, sport vizor ISPU. 

Schůzky jsem se pro pracovní nasazení po tornádu na JM Pavla Soukopa zúčastnila já, spolu 

s delegovanou překladatelkou, kterou vyslalo P KCHK p Sylvii Kany. Schůzka trvala přes 2,5hodiny, za 

spolek ČKVK se dostavila p Mgr Jana Krouman. Základním podnětem k řešení bylo pořádání MS 2022, 

aby ISPU rozhodlo, která organizace v ČR MS bude pořádat. Zápis ze schůzky je zpracován a 

zveřejněn, rozhodně to nebyla přátelská schůzka vedle členky KCHK, jednatelem JM pobočky KCHK a 

přitom tak silnou oponenturou proti KCHK a neloajalitou ke klubu KCHK. Obhajování KCHK, jeho vize 

a postoji k výcviku a prosazení, že KCHK je v ČR stabilním a silným klubem, mohu dnes, už s klidným 

svědomím říct, že bylo velmi, velmi náročné! ISPU rozhodlo, že organizátorem MS ISPU 2022 bude 

KCHK ČR 

MR a Speciální závod, opět v zářiovém termínu bylo po letech v Ostravě. Zastoupení bylo ve všech 

velikostních variantách. Velkým benefitem závodu z pohledu závodníků byly výborné travnaté terény, 

a terény přizpůsobené například zvlášť - MK. Z odezvy závodníků byla velká kvitace a poděkování za 

pěkné ceny a poháry pro úspěšné závodní dvojice. Co byla k pozastavení a k zamyšlení, neotevření 



kateg IGP 1 a velmi nízká, po letech rapidní počet závodníků v kategorii IGP 3. Mistrem KCHK ČR se 

stal pan Jiří Solar se psem Farro Black Dvomaro 

Sobotní odpoledne patřilo opět setkání výcvikářů  a těch,které zprávy a problematika zajímala. Byl 

přítomen i předseda Pavel Soukop, který odpovídal na věci spojené s výcvikem, financemi, a podněty, 

které vzešly z tohoto setkání. V neděli před vyhodnocením Mistrovství byli pozvání všichni 

reprezentanti s nominací na MS ke schůzce. Kde Jirka Solar oznámil, že nevyužije reprezentace za 

KCHK, a paní  Leona Sosnová ještě s mladým psem startovat na MS nechtěla. Na závěr celé akce byly 

předány ocenění z ČKS pro členy KCHK , jakožto kolektivního člena.  

Po dvou letech jsme dychtivě zahájili přípravu na MS v Německu. Jediná a celé 4 roky nemilá situace 

pro český tým je , rozdělená reprezentace. Sice členové KCHK, ale stojící vedle sebe ve dvou různých 

dresech, oddělení svými team leadry a rádoby kluby. 

Naše reprezentace se skládala ze 4 závodnic v kategorii IGP FH Hanka Konrádová, Maruška Lohrerová 

, Helena Glanznerová a Erika Zelinková – s MK p+s. Naše holky  obsadily 3 místo v družstvech v této 

vrcholové stopařské kategorii, obrovská gratulace. 

V IGP 3 z nominovaných 4 reprezentantů se startu v Německu zúčastnili pouze 3 dvojice, Radek 

Parolek, Zdeněk Lukáš a Alice Zelinková. Andrea Zítková s vážných zdravotních důvodů do Německa 

odcestovat nemohla. Maigretovi se nepovedla stopa, a tím se český tým nemohl ucházet o pozici 

družstev. Je to velká škoda, je to velká škoda a ztráta pro tak dobré české velké knírače, které se tak 

kvalitně snažíme trénovat a mít ty nejvyšší cíle. Nejúspěšnějším z této trojice byl Radoslav Parolek s 

Reyem a ihned za ním Zdeněk Lukáš s Recordem. Děkujeme za velmi povedené, nové a originální 

repre dresy, které nám na poslední chvíli Gappay vyrobil, Fa Alms/ CHS z Habrůvky, která investovala 

do kalhot pro všechny reprezentanty a TL, Fitmin – krmiva pro všechny a doplňující oblečení, Giom a 

další, a KCHK za podporu našim závodníkům. Pavel Soukop převzal vlajku ISPU v průběhu 

závěrečného ceremoniálu. 

Děkuji za celé P KCHK, za sebe, všem zástupcům poboček, pobočkám a jejich členům, chovatelům, za 

podpory jak finanční, tak věcné při sportovních akcích! 

 

ROK 2022 

BUDE A JE velmi náročný. Na webech a FB KCHK máte zveřejněny podmínky pro reprezentaci na MS, 

podařilo se zajistit organizátora MR,nyní sjednocená akce jak MR stopařů, tak IGP, MK a SK a Spec 

závodu, z důvodu termínu pronájmu hřiště ,jsme zvolili červnový termín a místo konání je v části 

Prahy, Přední kopanina.   

Soustředění kníračů bude v Ostravici 6-8-května 

Chybí nám organizátor MR agility!!? 

A pak, a hlavně, se nejvíce budeme soustředit na Mistrovství světa v české republice, vedle Ostravy – 

městys Vratimov. Máme díky Heleně funkční web, co nevidět, zveřejníme FB, s Pavlem ladíme 

v terénu co se dá, a budeme rádi, když zachováme v české republice vysoce kvalitní soutěž.  

Chtěla jsem Vám na závěr říct, že si važme všeho toho co máme, svého zdraví, svých rodin, tak hezké 

záliby jaká nás spojuje a tou je knírač, toho, že se zde setkáváme, že jsme se domnívali, že doba 

Covidová byla neúnosná a sotva jsme se jen málo nadechli, asi většina z nás cítí neštěstí, které se děje 

na Ukrajině. Moc bych si přála, 



aby rok 2022 byl šťastný pro nás všechny, abychom se společně naslouchali, a tím udělali kupu práce 

a úspěchů. 

 

V Ostravě, 10.3. 2022 

Veronika Staniová 


